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Zápis z jednání Valné hromady Místní akční skupiny Hlinecko, z. s. 

Datum a čas konání: 7. 12. 2022, 16:00 – 18:00 hod.  

Místo konání: Regionální školicí středisko REACH, SAVE CZ s.r.o., Rváčovská 1639, 539 01 Hlinsko  

Účastníci: Dle prezenční listiny 

Program: 

1. Aktualizace členů Místní akční skupiny Hlinecko, z. s. 

2. SCLLD – tvorba akčních plánů a podpora projektů 

3. Energetika na Hlinecku aneb shrnutí ročních aktivit 

4. Program obnovy venkova Pardubického kraje 2023 a 2024  

5. Různé 

 

 

Jednání Valné hromady MAS Hlinecko, z. s. zahájil předseda MAS Martin Pavliš a konstatoval, že valná 

hromada je dle prezentované účasti jejich členů a jejich rozložení mezi sektory a zájmové skupiny, což 

potvrdila Iva Groulíková, usnášeníschopná (přítomno 37 lidí z 53 možných, 14 lidí z veřejné sféry).  

Následně předseda vyzval k úvodnímu slovu dnešního hostitele Pavla Adámka (Marcela Malinská), majitele 

firmy SAVE. 

Po tomto úvodním slově bych zde rád mezi námi přivítal i váženého hosta starostu města Hlinska a radního 

Pardubického kraje Miroslava Krčila, který se dnešní valné hromady účastní jako host. 

 

Martin Pavliš přivítal členy valné hromady a vyzval, aby se někdo přihlásil jako ověřovatel zápisu. V této věci 

se přihlásila Marcela Malínská a Rostislav Dvořáček. 

Následně se zeptal, zda jsou všichni spokojeni s navrženým programem, který jste obdrželi předem, a zda ho 

nechce někdo doplnit. Pokud ne, tak prosím o schválení navrženého programu: 

Výsledek hlasování: 
Pro: 36  Proti: 0  Zdržel se: 0 

 

 

1. Aktualizace členů Místní akční skupiny Hlinecko, z. s. 

Martin Pavliš: 

Do kanceláře MAS Hlinecko bylo doručeno oznámení o vystoupení člena Svaz tělesně postižených v České 

republice z. s., místní organizace Hlinsko ze zdravotních důvodů vedoucí organizace. 

Dále byla do MAS Hlinecko podána nová přihláška k členství, a to od DREMO, spol. s r. o. Za tuto firmu je 

přítomna Kateřina Dubská, kterou tímto žádám o stručné představení jejich firmy. 

Následně předseda MAS Martin Pavliš vyzval přítomné členy k případným otázkám. Pokud nejsou, tak bych 
nechal hlasovat o návrhu usnesení. 
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Návrh usnesení: Valná hromada MAS Hlinecko, z. s. bere na vědomí oznámení o ukončení členství Svazu 
tělesně postižených v ČR a schvaluje přijetí nového člena DREMO, spol. s r. o. do Místní akční skupiny Hlinecko, 
z. s.  

Výsledek hlasování: 
Pro: 36  Proti: 0  Zdržel se: 0 

 

2. SCLLD – tvorba akčních plánů a podpora projektů  

Během posledních měsíců se MAS podařilo dokončit všechny akční plány z vybraných operačních programů 
a získat maximální možnou finanční podporu na jejich realizaci.  

Nyní vám tyto akční plány a na ně navázané dotační výzvy a projekty představí jednotliví zaměstnanci MAS 
Hlinecko: 

Operační program Zaměstnanost plus (OPZ+): Věra Hyklová představila dosavadní aktivity projektu „Hlinecko 
– region pomáhající a učící“, na kterém se ve spolupráci s městem Hlinskem jako partnerem projektu 
spolupracuje již od března letošního roku. 

Integrovaný regionální operační program (IROP): Jan Holeček představil aktuálně vypsané výzvy MAS z IROP 
– doprava, hasiči, vzdělávání, sociální služby, kultura a cestovní ruch. V těchto výzvách, které byly vypsány 
v létě 2023, je alokováno cca 24 mil. Kč. 

U IROPu je oproti minulému období změněn způsob hodnocení, kdy je nejdříve do výzvy MAS předkládán tzv. 
projektový záměr (stručný popis projektu), ten je vyhodnocen z hlediska souladu se strategií MAS, vydáno o 
tom potvrzení a až následně do 60 dnů nositel projektu předkládá kompletní projektovou žádost přímo na 
IROP (nikoliv na MAS). 

Aktuálně jsou rozděleny finance na 8 projektů a dvě výzvy už uzavřeny (kultura, sociální služby). 

Operační program Technologie a aplikace pro konkurenceschopnost (OPTAK): Jana Mrkvičková představila 1. 
vypsanou výzvu MAS, která končí 29. 2. 2024. Alokace pro naší MAS na období je zatím 1,7 mil. Kč, v případě 
úspěšného čerpání bude umožněno rozdělit další finance. Dotace pro podnikatelské subjekty max. 50 %. 

Program rozvoje venkova (PRV) a následná Společná zemědělská politika (SZP): Jana Mrkvičková dále 
představila výsledky letošní poslední výzvy z Programu rozvoje venkova a popsala základní specifika nové 
Společné zemědělské politiky, v rámci které bude vypsána na jaře 2024 první dotační výzva.  Alokace na 
období je cca 13 mil. Kč. Dotace pro nepodnikatelské i podnikatelské subjekty od 40 % do 90 %.  

Operační program Věda, výzkum a vzdělávání (OPVVV) a operační program Jan Ámos Komenský (OPJAK): 
Lukáš Černík představil výsledky projektu Místní akční plán III (OPVVV), který byl k 30. 11. 2023 ukončen a 
ukázal možnosti podpory a aktivit z nového projektu Místní akční plán IV (OPJAK), který bude trvat až do 
konce roku 2025, a to s finanční alokací více než 5 mil. Kč na podporu školství na Hlinecku.  

Po skončení představení jednotlivých operačních programů Martin Pavliš konstatoval, že se tedy očekává, 
že v období 2021–2027 si MAS Hlinecko může požádat min. o 70 mil. Kč, a pokud budeme v čerpání, jehož 
základním předpokladem je kvalitní a včasná příprava projektů, úspěšní, tak možná dojde i k dalšímu 
navýšení! 

Předseda MAS vyzval přítomné členy k případné diskusi či otázkám. 
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Návrh usnesení: Valná hromada MAS Hlinecko, z. s. bere na vědomí shrnutí dosavadních aktivit MAS za rok 
2023.   

 
Výsledek hlasování: 
Pro: 37 (již hlasovala i zástupkyně DREMO, s r. o.) Proti: 0  Zdržel se: 0 

 

3. Energetika na Hlinecku aneb shrnutí ročních aktivit 

Martin Pavliš uvedl, že se za poslední rok objevilo nové obrovské téma – energetika – které by v budoucnu 

mohlo být dalším pilířem rozvoje regionu MAS Hlinecko. Takto to jistě vnímá i většina členů MAS Hlinecko, 

neboť přesně před rokem dala valná hromada pokyn, aby se zaměstnanci MAS Hlinecko tomuto tématu 

věnovali. Podrobnosti k jednotlivým aktivitám a výstupům, které se podařilo za rok udělat, Vám představí 

Lukáš Černík.  

Lukáš Černík konstatoval, že se za rok 2023 se podařilo zrealizovat mnoho aktivit: 

- Získat dotaci 1,5 mil. Kč na pořízení Místní energetické koncepce Hlinecka a její realizace. 

- Poskytnutí více než 100 konzultací v rámci dotačního programu NZÚL, cca 50 zrealizovaných projektů 

ve výši více že 10 mil. Kč. 

- Získání energetického osvědčení pro dva pracovníky MAS, aby mohli poskytovat i další konzultace. 

- Zapojení do přípravy větrného parku v obci Vojtěchov a příprava na komunitní energetiku. 

- Uspořádání energetického semináře pro obce i podnikatele. 

Energetika je v současnosti neskloňovanější téma, které má již dopady nejen do oblasti životního prostředí, 

ale nyní ještě více i do oblasti bezpečnosti a sociálních věcí, tzn. do základů zdravého rozvoje území. Na úrovni 

rozvoje regionů se začíná čím dál více diskutovat pojem „komunitní energetika“, který spočívá ve vytvoření 

komunitního společenství (např. podobné té, co je na úrovni MAS či obce), které bude v dané lokalitě sdílet 

výrobu a spotřebu elektřiny. Navíc je na tuto aktivitu připraveno několik miliard dotačních prostředků 

z různých evropských a národních dotačních fondů. 

K úspěšnému rozjezdu a provozu komunitní energetiky na území regionu MAS je ale potřeba udělat ještě 

mnoho dalších aktivit, které budou navíc vyžadovat určité vlastní finanční prostředky. 

Po skončení prezentace předseda MAS Martin Pavliš vyzval přítomné členy k případné diskusi či otázkám. 

Návrh usnesení: Valná hromada MAS: 

- bere na vědomí informace k dosavadním krokům MAS Hlinecko v oblasti energetiky a souhlasí, aby 
se MAS Hlinecko i nadále věnovalo danému tématu, 

- souhlasí, aby MAS Hlinecko připravovalo území a jeho členy na budoucí zavádění komunitní 
energetiky na území Hlinecka a pravidelně informovala své členy. 

 
Výsledek hlasování: 
Pro: 37  Proti: 0  Zdržel se: 0 
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4. Program obnovy venkova Pardubického kraje 2023 a 2024 

Martin Pavliš informuje o tom, že Program obnovy venkova na rok 2023 byl již zrealizován v podobě projektu 

„Naučná stezka Po Martinových stopách“. Realizací této naučné stezky došlo k novému propojení mezi 

Kavánovou naučnou stezkou ve Vítanově a páteřní stezkou K. H. Borovského ve Studnicích, a to v délce více 

než 5 km, kde byla vyznačena úplně nová modrá turistická značka. Na stezce spolupracovalo mnoho subjektů, 

kdy vedle MAS Hlinecka nebo města Hlinska to byly samotné obce Vítanov a Studnice, ale také např. Marián 

Solčanský z Gymnázia Hlinsko nebo Petra Plisková z Planety Hlinsko. Stezka byla otevřena symbolicky 11. 11. 

2023 společným pochodem, kdy se díky stezce dá udělat z Hlinska přes Studnice a Vítanov moc hezký okruh, 

jak je vidět na obrázcích, a to v délce cca 14 km. 

V současnosti je opět vypsán tradiční dotační titul Program obnovy venkova Pardubického kraje na rok 2024. 

Jeho tematické zaměření pro MAS je opět velmi podobné jako v minulých letech – podpora regionálních 

produktů, občanské vybavenosti, péče o krajinu, tvorba koncepcí a strategií nebo infrastruktury cestovního 

ruchu. Maximální dotace je 200 000,- Kč a 70 % z nákladů projektu. Žádost se podává od 1. 12. do 31. 12. 

2023. Představenstvo MAS tentokrát rozhodlo o jiném postupu při návrhu projektu za MAS Hlinecko, který 

Vám nyní představí vedoucí manažer MAS Jan Holeček.  

Jan Holeček informoval valnou hromadu o tom, že se představenstvo MAS rozhodlo využít možnosti POV Pk 

pro rok 2024, která se zaměřuje na tzv. Malý Leader, který umožňuje podpořit až tři projekty dle vybraných 

kritérií samotné MAS. Díky tomu MAS vypsala výzvu, která se zaměřovala na prvožadatele a malé obce. 

V rámci této výzvy jsme obdrželi 3 projekty od obcí Dědová, Všeradov a Vortová se zaměřením na oblast 

občanské vybavenosti a cestovního ruchu. 

Martin Pavliš vyzval přítomné členy k případné diskusi či otázkám. 

Návrh usnesení: Valná hromada MAS schvaluje podání žádosti o dotaci v rámci tzv. Malého Leaderu POV Pk 

2024. 

Výsledek hlasování: 
Pro: 37  Proti: 0  Zdržel se: 0 

 

5. Různé  

Martin Pavliš vyzval všechny přítomné k tomu, zda mají nějaký důležitý bod k projednání v rámci bodu 
„Různé“. 

Jan Holeček zmínil, že MAS Hlinecko bylo i letos osloveno ze strany jiné MAS (MAS Podkrušnohoří), zda by 

k nám mohli přijet v květnu 2024 na exkurzi za dobrou praxí po různých projektech MAS Hlinecko s důrazem 

na Program rozvoje venkova. V rámci jejich exkurze budou někteří žadatelé i členy MAS osloveni s prosbou 

ke spolupráci a zapojení do dané exkurze. 

Zároveň se MAS Hlinecko rozhodlo opět přihlásit do Celostátní sítě pro venkov s žádostí o možnost uspořádat 

pro naše členy exkurzi, a to tentokrát do oblasti Jestřebích hor a Broumovska s cílem poznat dobrou praxi 

v oblasti komunitní energetiky, biozemědělství nebo regionálních produktů. Třídenní exkurze by se měla 

uskutečnit na od 18. do 20. září 2024 a členové MAS budou osloveni ohledně aktivního zapojení. Pro naší 

MAS je tentokrát vyčleněno cca 30 míst a většina nákladů bude opět uhrazena z dotace. 
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Martin Pavliš vyzval přítomné členy k případné diskusi či otázkám. 

Návrh usnesení: Valná hromada MAS bere na vědomí informaci o plánovaném konání exkurzí. 

Výsledek hlasování: 
Pro: 37  Proti: 0  Zdržel se: 0 

Martin Pavliš vyzval o další možné příspěvky v bodě Různé. 

Jan Holeček dále na žádost dnes nepřítomné paní Kábelové z Domu pro seniory Drachtinka pozval všechny 

přítomné na 13. dubna 2024, kdy je plánována benefiční akce, kterou Drachtinka pořádá již po třetí ve 

spolupráci s rodinou Beránkových z Medkových kopců. V ceně vstupného je raut, ochutnávka vzorků (dosud 

bylo od 11–15 vzorků) z vinařství Šoman Dolní Dunajovice a Cimbálová muzika. Výtěžek bude věnován 

Domovu seniorů Drachtinka na nákup vybavení, které má pomoci imobilním klientům. V roce 2024 bude akce 

po prvé pořádána v Holetíně.  

Dále pozval starosta Vojtěchova členy MAS na vánoční koncert do Vojtěchova na 17. 12. a zároveň Martin 

Pavliš na koncert do Trhové Kamenice na 30. 12. 

Dále vystoupil host valné hromady Miroslav Krčil se třemi body: 

- V úterý 12. 12. bude na programu Zastupitelstva Pardubického kraje rozpočet na rok 2024, což je 
důležité i pro rozvoj Hlinecka. 

- Aktuálně se na Pardubickém kraji aktualizuje Plán odpadového hospodářství kraje, který bude mít 
vliv na fungování odpadového hospodářství mikroregionu Hlinecko. 

- Mikroregionu se podařilo nakoupit energie na rok 2025 cca o 20 % levněji než na rok 2024. 

Pan Pavliš na závěr připomenul dva velké úspěchy, které se MAS Hlinecko podařilo dosáhnout: 

1. Strom roku „Mrákotínská hruška“ je z našeho regionu – velké poděkování všem, co jste pro ni 
hlasovali, je to velký úspěch a propagace našeho regionu. Prosím nezapomeňte jí podpořit Vašim 
hlasem i šířením povědomí i v následné soutěži – evropský strom roku, která se bude konat v únoru 
2024. 

2. Komunální projekt roku v kategorii komunitní a komunální energetika byl vyhlášen společný projekt 
mikroregionu a místní akční skupiny Hlinecko – tvorba Místní energetické koncepce. Zde také vidíte 
získanou trofej a k tomu se váže finanční menší finanční odměna, která byla použita na společný 
seminář v oblasti energetiky. Děkujeme za Vaše zapojení! 

 

Pokud už nikdo nic nemá, tak na závěr Martin Pavliš popřál Všem krásný advent, Vánoce a úspěšný vstup do 
nového roku 2024 a pozval všechny přítomné do vedlejší místnosti ke stromečku, kde pro každého z vás je 
připravena dárková taška a drobné pohoštění. Tak prosím zůstaňte tu s námi i nadále a pojďme si užít klidnou 
vánoční atmosféru. 

Děkuji!  
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Zapsal: …………………………………………………… 

Jan Holeček 

 

 

 

 

Ověřil: ……………………………………………………. 

Rostislav Dvořáček 

 

 

 

 

Ověřila: …………………………………………………… 

Marcela Malinská 

 

 

 

 

 

 

Schválil: …………………………………………………… 

Martin Pavliš 
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